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Iohannis: Nu este nevoie sa închidem toata tara daca avem focare semnificative în

judete

Presedintele Klaus Iohannis a vorbit, miercuri, la Palatul Cotroceni, de faptul ca restrictiile care au ca scop

prevenirea raspândirii noului coronavirus sunt aplicate local si "nu este nevoie sa închidem toata tara".

"Vom reactiona si autoritatile vor reactiona local si regional. Nu este nevoie sa închidem toata tara daca avem

focare semnificative într-un anumit numar de judete. Atunci acolo se va actiona, de aceea s-a introdus de catre

specialisti, de catre experti, acea scala care ne spune daca este cazul sa se ia anumite masuri sau nu", a afirmat

seful statului.

Iohannis a adaugat ca "aceste restrictii se bazeaza pe o evaluare a specialistilor care tine cont de gradul de infectare

din localitatea respectiva". "Asa se va continua", a adaugat seful statului.

El a aratat ca pe masura ce rata infectarii va creste, este destul de probabil sa apara noi si noi restrictii.

"Trebuie sa luam masurile care sunt recomandate de experti, pentru a preveni supraaglomerarea spitalelor, pentru a

preveni raspândirea necontrolata a acestei boli. Personal, cred ca toate masurile trebuie sa fie proportionale cu

incidenta bolii. Nu trebuie sa luam prea multe masuri sau sa introducem prea multe restrictii dintr-odata si nu îmi

doresc absolut deloc sa ajungem la situatia în care nu mai este permisa deplasarea între localitati. Dar trebuie sa

vedem lucrurile asa cum sunt si acum sunt localitati în carantina, din cauza incidentei mari a bolii, cum am avut si

în lunile dinainte localitati si cartiere în carantina si atunci, într-adevar, deplasarea dintr-o localitate în carantina în

alta localitate nu este permisa, cum nu este permisa intrarea în localitatea carantinata decât pentru anumite

categorii de persoane si în anumite conditii. Este o masura extrema, care se ia exact atunci când altfel expertii nu

cred ca poate fi controlata raspândirea", a afirmat Iohannis.

Presedintele a sustinut ca numarul mare de infectari nu are legatura cu alegerile locale.

"Nu cred ca are legatura cu alegerile locale, e posibil sa aiba legatura în unele localitati cu petrecerile care s-au

facut dupa alegeri, ilegal. Au fost gasiti si amendati, dar probabil unii oameni au uitat din entuziasm ca suntem în

pandemie. Dar nu procesul electoral a dus la aceasta crestere a numarului de infectari", a spus Iohannis.

Şeful statului a aratat ca daca masca de protectie va fi recomandata de experti sa fie purtata tot timpul, aceasta

masura va fi impusa.

"În principiu, daca expertii ar recomanda asa ceva, eu as fi de acord", a afirmat Iohannis.
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